




Crna Gora

Vlada Crne Gore

Predsjednik Vlade

Adresa: Karadordeva bb,

81000 Podgorica, Crna Gora

tel: +382 20 242 530

fax: +382 20 242 329

kabinet@gov.me

CHNA GOHA

SKUP§TINA CRNE QQREV

PRIMUENO:

jg. to. GOD.

00-6!- //JV -KLASlFlKAClONl
BROJ:

VbZA:

ePA

PHilOO:

Broj: 01-076/24-3911

Podgorica, 28.10.2024. godine

Klub poslanika: Socijalisticka narodna partija - GIVIS

Poslanik, g-din Bogdan Bozovic

POSLANICKO PITANJE

Postovani Premijeru,

Da li smatrate da srpski jezik treba da bude sluzbeni jezik u Crnoj Gori?

Nedavno objavijeni konacni rezultati popisa su pokazali da najveci broj

gradana u CG govori srpskim jezikom sto je takode bio slucaj i na popisu

odrzanom 2011. godine. Smatram da smo duzni da otvorimo dijalog o

ovoj temi i da kroz postizanje najsireg moguceg konsenzusa damo

status srpskom jeziku koji mu pripada, a to je da bude sluzbeni jezik.

ODGOVOR

Uvazeni poslanice Bozovicu,

Ubijeden sam da cemo se danas saglasiti najmanje oko dvije

stvari, kada je u pitanju posljednji Popis stanovnistva, domacinstava i

stanova u Crnoj Gori:

Prva - da smo, nakon decenija tenzija i nepovjerenja povodom

pitanja popisa, ovoga puta, u prilicno teskim okolnostima, kada su

odredeni politicki akteri razmisljali i o bojkotu, ipak uspjeli da dodemo

do inkluzivnog i u potpunosti profesionalno sprovedenog procesa, cije

su sve podatke, prvi put, prihvatili svi politicki akteri.
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Druga - da su kljucni podaci sa Popisa nasa, nazalost, porazna

demografska slika, koja pokazuje da je prosjecna starost crnogorskog

stanovnistva 39, 7 godina. Nadalje, da najdublju demografsku starost,

odnosno stanovnistvo starije od 43 godine, imamo u cak devet opstina.

Na proslom Popisu 2011., takva situacija je bila u jednoj opstini.

Takode, sada, samo petinu stanovnistva Crne Gore cine mladi od 20

godina. Istovremeno, svjedocimo padu broja stanovnika u cak 16

opstina, u odnosu na prije deceniju.

Ovi podaci sve nas obavezuju da se, bezrezervno, fokusiramo na

razvojne politike, koje ce biti efikasne u borbi protiv pada nataliteta i

iseljavanja stanovnistva, posebno sa sjevera. Neophodno je hitno

unaprijediti standard nasih gradana, sto ova Vlada i parlamentarna

vecina upravo cine, osigurati da mladi ne odlaze iz Crne Gore, omoguciti

im da normalno zive od svog rada, da imaju pristupacno stanovanje,

kvalitetno zdrastvo, obrazovanje, kulturu, kvalitetnu infrastrukturu...

Svakako, ne zanemarujemo ni ostale podatke sa Popisa, pa ni one

o kojima Vi govorite - o jeziku. Oni su nam pokazali da ovo pitanje treba

otvoriti, i na temelju jasnih procedura i demokratskih principa

rjesavati. Upravo nam je Popis pokazao da je kroz inkluzivan i

sveobuhvatan pristup moguce doci do najboljih rjesenja.

Da zakljucim, vjerujem. da cemo u ovom trenutku iskoristiti sansu

koja nam se pruza - da predanim radom uvedemo zemlju u Evropsku

uniju, a da sva ostala pitanja, ukljucujuci i jezik, rjesavamo kada za to

obezbijedimo siroki drustveni i politick! konsenzus. Kako ste mogli cuti

od zvanicnika Brisela, nas cilj da do kraja 2028. godine postanemo

clanica EU je ambiciozan, ali i ostvariv. Hajdemo onda da zajedno, kroz

novu evropsku platformu „Barometar 26", koju cu predstaviti,

zatvorimo sva pregovaracka poglavlja do kraja 2026. godine i

osiguramo evropsku buducnost nasim gradanima.

S postovanjem.
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